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M Ø D E R E F E R A T  –  G O D K E N D T  31.  MAJ 2022 

Forum Studienævnet for Tværkulturelle og Regionale Studier. 

Ordinært møde. 

 

Møde afholdt Tirsdag d. 31. maj 2022 kl. 10:00 til 12:00  

Sted Lokale 10.2.05  

Referent Studienævnssekretær Alex K. Tonnesen  

Til stede 

Birgitte Schepelern Johansen (VIP-Øvrige fag, formand), Mikhail Suslov 

(VIP-Østeuropa), Tim Rudbøg (VIP-Religion), Mikkel Bunkenborg (VIP-

Asien), Ulla Prien (VIP-Mellemøsten), Lucas Emil Zukunft (Studerende, 

Religion, næstformand), Ying Chen (Studerende, Asien), Mathilde Sehested 

Thormann (Studerende, Øvrige fag), Navid Molaaghaei (Studerende, 

Mellemøsten, 1. suppleant), Siwi Eisner (Studerende, Religion, mulig 

kommende suppleant), Alex K. Tonnesen (sekretær), Jesper Nielsen 

(Studieleder, observatør), Lise Skjøt Møller (AC-vejleder, observatør), Roar 

Christian Kent (administrativ medarbejder fra humanistiske fakultetets 

administration, inviteret gæst under punkt 5). 

 

Fraværende: Roman Karmaz Larsen (Studerende, Østeuropa). 

Dagsorden 

1) Formalia 

a. Godkendelse af dagsorden 

b. Godkendelse af referat 

c. Opfølgning 

2) Meddelelser 

a. fra studienævnsformanden 

KØBENHAVNS UNIVERSITET. INSTITUT FOR TVÆRKULTURELLE OG REGIONALE STUDIER.



 

 

SIDE 2 AF 6 i. postmødeafgjorte sager 

b. fra VIP-nævnsmedlemmer 

c. fra studenter-nævnsmedlemmer 

d. fra studieledelsen 

e. fra studievejledningen 

3) Informationspunkter 

a. Nyt om overgangsrammer 

4) Studerendes anonymitet i undervisningsevalueringen 

5) Status på arbejdet med harmonisering af studieordninger på KU 

6) Procesplan for udarbejdelse af ToRS’ handleplan 2023 

7) Udvikling af HUMs uddannelseslandskab 

8) Fjernelse af bestemmelse i studieordningerne om speciale og sidefag 

samt studievejledning og centralisering 

9) Fastlæggelse af studienævnsmøder i juni og august 2022 

10) Årsberetning 2021 Arkæologi mm 

11) Nedsættelse af evalueringsudvalg 

12) Mellemøstens sprog og samfund _ Semesterdispensationer E22 og 

F23 samt ændringer i studieordninger 

13) Evt. 

 

 

Ad 1.a.) Dagsordenen blev godkendt. 

 

Ad 1.b.) Referat af møde afholdt d. 10. maj 2022 blev godkendt. 

 

Ad 1.c.) Intet. 

 

Ad 2.a.) Birgitte Schepelern Johansen meddelte at der har været afholdt 

eksamensledermøde vedr. eksamensplanlægningen af vintereksamen 

2022/2023 og sommereksamen 2023, at undervisningsevalueringspraksisser 

og kvote-2-optagelsesprocesen blev drøftet på seneste møde i Forum for 

Studienævn, samt at arbejdsgruppen vedr. projektorienteret forløb har holdt 

møde. 

Ulla Prien (fast medlem af studienævnets merit- og dispensationsudvalg) og 

Alex K. Tonnesen meddelte ikke i slutningen af mødet, under den lukkede 

del, om naturen af nogle postmødeafgjorte sager, da der ikke var tid til dette. 

 

Ad 2.b.) Ingen. 

 



 

 

SIDE 3 AF 6 Ad 2.c.) Navid Molaaghaei meddelte at et fagråd har holdt møde med nogle 

undervisere vedr. en studietur til Israel/Palæstina som nogle undervisere 

planlægger for nogle studerende. 

 

Ad 2.d.) Jesper Nielsen meddelte at der vil blive holdt møde med 

prodekanen vedr. nogle uddannelsesredegørelser samt at et antal DVIP-

ansættelser er i proces. 

 

Ad 2.e.) Lise Skjøt Møller meddelte at Karina Klaris Dich er blevet ansat 

som AC-vejleder på ToRS. 

 

Ad 3.a.) Der informeredes om nogle nye strukturer omkring 

overgangsrammer jf.: https://kunet.ku.dk/studie/moderneindien-

ba/Sider/Emne.aspx?topic=Kurser%20p%C3%A5%20kandidatniveau&topi

cId=1a1af71f-8154-489a-9efb-

757a92321c4f#195672_noPictureOnTop_content  

 

Ad 4) Studienævnet drøftede de studerendes anonymitet i 

undervisningsevalueringen. Ved evalueringerne af bachelorprojekter og 

specialer får undervisningsevalueringsudvalget for øjeblikket de 

evalueringer som de studerende har foretaget, uden at vide hvilken vejleder 

den pågældende studerende har haft. 

Studienævnet vedtog at ændre dette, som forsøgsordning, således at 

undervisningsevalueringsudvalget får oplyst navnet på vejlederen. 

 

Ad 5) Studienævnet drøftede arbejdet med harmonisering af studieordninger 

på KU. Roar Christian Kent fra det humanistiske fakultetets administration 

kom til stede under punktet. 

 

Ad 6) Studienævnet drøftede en procesplan for udarbejdelse af ToRS’ 

handleplan 2023 jf.: https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/strategi-p%c3%a5-

hum/Dokumenter%2020232026/ToRS-m%c3%a5lplan-2023-26.pdf  samt 

jf.: https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/strategi-p%c3%a5-

hum/Dokumenter%2020222025/ToRS%20Handleplan%202022_260821.pd

f  

 

https://kunet.ku.dk/studie/moderneindien-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Kurser%20p%C3%A5%20kandidatniveau&topicId=1a1af71f-8154-489a-9efb-757a92321c4f#195672_noPictureOnTop_content
https://kunet.ku.dk/studie/moderneindien-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Kurser%20p%C3%A5%20kandidatniveau&topicId=1a1af71f-8154-489a-9efb-757a92321c4f#195672_noPictureOnTop_content
https://kunet.ku.dk/studie/moderneindien-ba/Sider/Emne.aspx?topic=Kurser%20p%C3%A5%20kandidatniveau&topicId=1a1af71f-8154-489a-9efb-757a92321c4f#195672_noPictureOnTop_content
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https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/strategi-p%c3%a5-hum/Dokumenter%2020232026/ToRS-m%c3%a5lplan-2023-26.pdf
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/strategi-p%c3%a5-hum/Dokumenter%2020222025/ToRS%20Handleplan%202022_260821.pdf
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https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/strategi-p%c3%a5-hum/Dokumenter%2020222025/ToRS%20Handleplan%202022_260821.pdf


 

 

SIDE 4 AF 6 Ad 7) Studienævnet drøftede udviklingen af HUMs uddannelseslandskab jf.: 

https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-

uddannelseslandskab/Sider/default.aspx  

 

Ad 8) Studienævnet drøftede en fjernelse af bestemmelse i 

studieordningerne om speciale og sidefag. I studieordningernes § 13b / § 

13d for kandidatuddannelser med sidefag (de gymnasierettede 

kandidatuddannelser) hedder det, at ”Specialet skal så vidt muligt forbinde 

det centrale fag og kandidatsidefaget med hovedvægten på det centrale fag”. 

Der indstilles til at denne bestemmelse fjernes fra studieordningerne. 

Studienævnet godkendte denne fjernelse og bemyndigede relevante 

administrative medarbejdere til at færdiggøre den på vegne af studienævnet. 

Studienævnet drøftede et forslag om centralisering af studievejledningen på 

HUM. [red.: efter mødets afholdelse vedtog og afsendte studienævnet dette 

brev om emnet:] 

Kære Eva [prodekan for uddannelse Eva Silberschmidt Viala] 

Studienævnet på ToRS har haft spørgsmålet om en mulig 

kommende samling af studievejledningerne på Fakultetet oppe på 

vores seneste møde. På mødet hørte vi både fra vores egen 

vejledning, fra administrative medarbejdere og fra studerende, og 

det har givet anledning til en vis bekymring. Vi henvender os uden 

at kende den præcise proces, der har gået forud, men så vidt vi kan 

forstå, er der ikke truffet nogen endelige beslutninger endnu. Vi 

håber derfor, at nedenstående kan indgå i beslutningsprocessen, 

alternativt i kommende overvejelser om konkrete tiltag på 

området. 

Studievejledningen på ToRS modtager mange henvendelser, der 

kræver viden om vores specifikke studieordninger, mulige 

studieforløb, udlandsophold etc. En central vejledning, hvor alle 

vejledere af gode grunde ikke kan kende alle uddannelser vil højst 

sandsynligt efterlade et betydeligt antal studerende med 

ubesvarede spørgsmål, der så i stedet vil gå til enten undervisere 

eller instituttets administrative medarbejdere.  

De studerende peger endvidere på, at et væsentligt aspekt ved den 

gode vejledning – ud over det grundige kendskab til deres 

uddannelser og de lokale studieadministrative praksisser og 

medarbejdere – er den tryghed, som nærheden og de kendte 

ansigter i studievejledningen skaber.  

Endeligt har en lokalt placeret studievejledning spillet (og skulle 

gerne fortsat spille) en vigtig rolle i genopbygningen af et stærkt 

https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Sider/default.aspx
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Sider/default.aspx


 

 

SIDE 5 AF 6 
studiemiljø på ToRS post-corona. Den fysiske placering af 

vejledningen ved siden af vores studentercafe og i nærheden af 

den øvrige studieadministration og studieledelse er her ideel for 

det løbende samarbejde.  

En samling af dele af vejlednings-aktiviteterne rummer nogle 

oplagte fordele fx i forhold til at sikre en styrket faglig ledelse, 

bedre muligheder for kollegial sparing, bedre dækning ved sygdom, 

og rådgivning om emner, der ikke kræver specifik og detaljeret 

viden om de enkelte uddannelse (fx karrierevejledning, stress og 

psykiske udfordringer, SU-spørgsmål). Men dette må ikke ske på 

bekostning af den kerneydelse, der består at give relevant, tryg, 

studienær vejledning til de studerende.  

Vi håber derfor, at kommende omstruktureringer af 

studievejledningen kan ske på en sådan måde, at den primære 

lokale forankring på instituttet kan bibeholdes, og eventuelle 

sammenlægninger kun sker der, hvor det indholdsmæssigt giver 

mening.  

Venlig hilsen  

Studienævnet på ToRS 

 

Ad 9) Studienævnet fastlagde sit møde i juni 2022 til tirsdag d. 21. juni 

2022 kl. 10:00 – 12:00 i lokale 10.2.05 og sit møde i august til torsdag d. 25. 

august 2022 kl. 10:00 – 12:00 i lokale 10.2.05. 

Møderne i efterårssemesteret 2022 vil blive fastlagt via doodle jf. praksis og 

blive afholdt i uge 37 samt et antal møder derefter som fx kunne blive 

ugerne 40, 43, 46 og 49 samt ét møde i januar 2023 jf. praksis: 

https://ugenr.dk/kalender/2022-2  

 

Ad 10) Punktet blev udskudt til efterfølgende møde. 

 

Ad 11) Punktet blev udskudt til efterfølgende møde. 

 

Ad 12) Studienævnet drøftede et udkast til ændringer af mellemøstens sprog 

og samfund _ Semesterdispensationer E22 og F23 samt ændringer i 

studieordninger, som efter deres færdiggørelse først vil blive lagt op øverst 

her: https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/  som 

semesterdispensationer og siden som studieordningsændringer her: 

https://ugenr.dk/kalender/2022-2
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/


 

 

SIDE 6 AF 6 https://hum.ku.dk/uddannelser/aktuelle_studieordninger/mellemoestens-

sprog-og-samfund/  

Studienævnet godkendte ændringerne og bemyndigede uddannelsesleder 

og/eller en repræsentant fra fagmiljøet til i samarbejde med relevante 

administrative medarbejdere at færdiggøre dem på vegne af studienævnet. 

 

Ad 13) Intet. 

https://hum.ku.dk/uddannelser/aktuelle_studieordninger/mellemoestens-sprog-og-samfund/
https://hum.ku.dk/uddannelser/aktuelle_studieordninger/mellemoestens-sprog-og-samfund/

	Til stede
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